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Desenvolupament de la sessió 

El president obre la sessió. Informa que en el full de l’ordre del dia que tenen els 
assistents hi ha un error, ja que no hi haurà el punt número 2 de l’apartat d’informes, 
perquè correspon al Plenari anterior.  

A) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acta de la sessió anterior amb l’esmena demanada pel senyor Manuel 
Conde i García, del GMDPPC, de modificar la data de l’acta per la correcta de 6 de 
març del 2012. 

B) Part informativa: 

a) Cartipàs 

b) Despatx d’ofici 

Comunicació de les resolucions incloses en el despatx d’ofici 

Es dona per comunicat el despatx d’ofici.  

 

c) Informes: 

1. Informe de la regidora del Districte 

La regidora del Districte informa de les diferents actuacions i activitats que s’han dut a 
terme al Districte. Exposa les actuacions de l’Àrea d’Urbanisme, Manteniment de la Via 
Pública, Mobilitat i Sostenibilitat de la manera següent: 

Obres en procés d’execució. Dóna a conèixer que les obres de l’aparcament de 
Salvador Allende continuen el seu curs i, en principi, han d’estar acabades el mes de 
juliol i també s’ha d’acabar al mes de juliol l’obra nova de reurbanització del carrer 
Santa Otília, de la Font d’en Fargues. Destaca les obres del carrer Garrotxa i del carrer 
Teodor Llorente, vinculades a l’illa UA3. Anuncia que en les properes setmanes està 
previst que s’acabi la fase 2 de les obres de Vista Parc i que ben aviat hi haurà 
l’enjardinament i també els jocs infantils.  

Obres en projecte. Destaca l’obra de la plaça d’Isop. Recorda que, arran de la 
incidència que hi va haver, s’ha iniciat un procés de participació amb tots els veïns i 
veïnes per poder millorar aquesta plaça, perquè sigui un espai més acollidor del que 
és ara. Comunica que tothom ha pogut fer les seves aportacions al projecte i que ara 
s’hi està treballant en la Comissió de Seguiment del Consell de Barri. També destaca 
el projecte d’urbanització dels carrers Batet i Hortal, on es farà una plataforma única 
per tal de promoure l’accessibilitat i també facilitar l’accés al metro.  

Promocions d’habitatge públic del Districte. Dóna a conèixer els 44 habitatges que farà 
Regesa al carrer Garrotxa, número 40, que corresponen a 6.270 metres quadrats i 
anuncia que la recepció d’obres es farà a final del mes de juny. 
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Informa sobre les dues promocions de l’avinguda de l’Estatut: d’una banda, la dels 
números 1-13, amb 132 habitatges, de la qual el mes d’abril ja es va fer la recepció 
d’obres, i ara s’ha iniciat el procés per assignar els pisos que el tindran en el proper 
mig any; i, de l’altra, la del número 57, que està fent el Patronat Municipal de 
l’Habitatge, amb 160 habitatges, que s’acabarà el quart trimestre del 2012. 

Seguretat i Civisme. Fa referència al Pla de civisme del Districte, que és una petició 
que ha sortit en moltes audiències, en molts consells de barri i en moltes comissions 
de seguiment. Afirma que el govern municipal, conjuntament amb la Guàrdia Urbana, 
tenen la voluntat de fer complir la normativa i que, en aquest sentit, han iniciat una 
campanya que, bàsicament, tindrà tres fases: la primera, referent a la tinença 
d’animals i tota la problemàtica que se’n deriva; la segona, sobre l’ús de l’espai públic i 
del soroll; i la tercera, fa referència al manteniment i l’ús de l’espai públic.  

Fa saber que ja s’han fet algunes intervencions com, per exemple, que en aquests deu 
dies que han posat en marxa tota aquesta actuació s’han fet les intervencions 
següents: 5 en l’àmbit del comerç ambulant; 4 per fer necessitats fisiològiques allà on 
no s’han de fer; 13 per degradació visual de l’entorn urbà; 33 per consum de begudes 
alcohòliques al carrer; 3 per conductes que pertorben la convivència ciutadana; al 
voltant de 16 per temes relacionats amb tinences d’animals, mala tinença o també per 
fer els excrements allà on no els han de fer.  

Relacions de Proximitat, Ciutadania i Participació. Remarca que el procés de 
participació del Pla d’actuació municipal ja s’ha acabat i que hi ha hagut tot un període 
on s’han fet diferents reunions per anar recollint idees i propostes per elaborar-lo. 
Concreta que han estat 112 reunions, hi ha participat 328 entitats i al voltant de 800 
persones al Districte. Comunica que s’han convocat tots els consells, que s’han fet 
dues sessions informatives i també diferents reunions amb entitats, i que tot això s’ha 
dut a terme sempre en paral·lel amb la feina que ja van fent a les comissions de 
seguiment per anar marcant les prioritats de les inversions al Districte. 

Subvencions. Dóna a conèixer el calendari de la convocatòria. Fa saber que les 
entitats han pogut presentar els projectes, que s’han fet les valoracions oportunes i en 
les properes setmanes ja hi haurà la informació pública, i que rebran les entitats 
directament afectades. Aporta les xifres següents: s’han presentat 282 projectes, dels 
quals 232 han estat subvencionats i 45 denegats perquè, des del punt de vista tècnic, 
no tenien la puntuació necessària, i afegeix que hi ha hagut un projecte presentat fora 
de termini.  

Diada de Sant Jordi. Subratlla que és la primera vegada que s’ha fet al Districte i que 
ha tingut molt d’èxit, amb una participació de més de 1.000 persones i 40 entitats del 
districte que s’hi han afegit, amb l’objectiu bàsicament de promocionar la cultura 
tradicional del país. Fa saber que també es va editar la guia on es feia promoció de 
totes les activitats de Sant Jordi que van fer aquestes entitats. 

Comerç i Mercats. Informa que ja s’estan signant els convenis de col·laboració amb les 
associacions i eixos comercials del districte, amb l’objectiu de garantir una sèrie 
d’activitats per promoure el comerç, bàsicament d’infraestructures per a les activitats 
que ofereix el comerç, així com també per al conjunt d’activitats que sempre fan de 
caire més obert i perquè tothom hi participi, amb la intenció sempre de fer palès el 
valor social que té el comerç de proximitat i també per fomentar aquesta activitat 
econòmica tan important en els temps que corren. 

Explica les actuacions de l’Àrea d’Igualtat d’Oportunitats i Qualitat de Vida de la 
manera següent: 
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Primavera de la Gent Gran. Fa saber que hi ha hagut una participació de 850 persones 
i 17 entitats. En aquest sentit, remarca també el compromís del govern municipal de 
participar activament en l’Any Europeu de l’Envelliment Actiu i Solidaritat entre 
Generacions, que és una proposta d’àmbit europeu en la qual totes les entitats de 
l’àmbit de la gent gran i tots els equipaments s’hi estan bolcant i s’hi han adherit.  

Coneixement, Infància, Adolescència i Joventut. Destaca l’informe sobre l’absentisme 
escolar. Dóna a conèixer que estan per sobre de la mitjana de la ciutat i assenyala que 
tenen una bona resolució dels casos; concretament, 102 casos resolts, dels quals 23 
són crònics, cosa que vol dir que la majoria s’acaben resolent. Afegeix que amb els 
que són crònics es treballa des d’un punt de vista més social perquè no continuïn 
persistint. 

Campanya de vacances d’estiu. Informa que ja es poden presentar les sol·licituds de 
beques. En aquest sentit, fa saber que hi ha un fons específic per atendre totes les 
famílies que vulguin participar de les activitats d’estiu i que no tinguin recursos. 
Especifica que tenen 750.000 euros per cobrir les activitats i les beques dels nens i 
nenes d’aquestes famílies, i assenyala que també hi ha un increment important de 
200.000 euros per a tot el conjunt de monitors que cobreixen aquestes activitats, i aquí 
destaca que hi ha hagut un increment important de monitors per cobrir totes aquestes 
activitats. 

Altres activitats. Anuncia que tindrà lloc al Districte el Dia del Joc. Dóna a conèixer que 
també es continuen fent les xerrades del Punt d’Informació Juvenil d’Horta, enfocat a 
tota la necessitat de recerca de feina. 

Cultura i Promoció del Districte. Comunica que estan posant en marxa dues iniciatives 
vinculades a les noves tecnologies i en posa com a exemple que el Centre Cívic del 
Guinardó està preparant una exposició col·lectiva de fotografies que es poden fer amb 
l’iPhone, que és de caràcter internacional. Fa saber que també el cicle de cinema del 
Centre Cívic del Carmel, el Cel del Carmel, va tirar endavant com cada any.  

Activitats organitzades per l’Ajuntament i per entitats. Destaca la celebració del Dia 
Internacional de la Dona al Districte, amb la inauguració d’una exposició i amb el sopar 
del Consell Municipal de les Dones d’aquest Districte. També informa sobre la 14a 
Trobada de Gegants de l’Escola Virolai, que va ser molt reeixida, amb una cercavila 
que va acabar al parc Güell. Dóna a conèixer la cursa Pàlcam, amb més de 3.000 
participants. Destaca també la 14a Cantada de la Solidaritat de Gresol, que recull fons 
per al col·lectiu que aquesta entitat atén. 

Remarca també les activitats que van tenir lloc en el marc del 60è aniversari de 
l’Escola del Mar, que és una escola de referència al districte; concretament es va 
presentar un llibre, Sota el blau infinit de tots els dies, en el qual han participat molts 
exalumnes, i diu que la senyora Núria Carmona, exalumna d’aquesta escola, que 
també ha participat en el llibre, hi és present. Subratlla la celebració del Dia Mundial de 
la Poesia al Casal d’Entitats del Mas Guinardó, que és una activitat que es va 
consolidant amb molt d’èxit. Esmenta el 25è concurs literari del Casal de la Gent Gran 
del Baix Guinardó. Destaca les Jornades de la Gent Gran de Can Baró, que tenen una 
visió sempre intergeneracional. Subratlla la iniciativa del llibre que Nou Horitzó edita 
conjuntament amb avis i amb néts i que barregen textos i també dibuixos. I destaca 
l’inici de la Festa Major del Guinardó, que encara continua, i en la qual diu que hi ha 
tota una sèrie d’activitats importants.  
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Per acabar, anuncia que ha tingut lloc la 45ena Copa de Barcelona de Waterpolo i que 
l’equip guanyador ha estat el d’Horta, per la qual cosa es congratula i fa un 
reconeixement a la feina i a la projecció que té aquest equip.  

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, considera que l’informe és més de 
gestió que de govern. Es queixa que a Urbanisme els grans planejaments encara 
continuen aturats i que continuen parlant de les obres, aprofitant la inèrcia del mandat 
anterior. 

Pel que fa al procés de participació del PAD, fa saber que la seva coalició ha presentat 
un document amb 110 aportacions. Creuen que és un procés lent, una mica dirigit i 
molt genèric pel que fa a les aportacions ciutadanes a través de les butlletes, i repetitiu 
quant al procés en l’àmbit dels consells de barri i en les comissions de seguiment, 
perquè les entitats han hagut de repetir una vegada més una feina que ja havien fet 
amb l’elaboració dels plans de barri. S’exclama que els demanen que facin prioritats, 
sense saber els pressupostos d’aquestes actuacions, cosa que havien dit que farien 
justament abans d’iniciar el procés. Considera que en alguns casos es deixa molt en 
mans dels tècnics l’elaboració dels documents i no hi ha supervisió política. Conclou 
dient que tot plegat els preocupa molt perquè, un any després d’haver entrat al govern 
de la ciutat, encara es troben a les beceroles en el procés de participació del PAD.  

En relació amb la Diada de Sant Jordi, el seu grup opina que va ser un acte correcte i 
una bona manera de fer que entitats d’àmbits tan diversos com el Tanatori de la Ronda 
de Dalt o l’Assemblea Nacional de Catalunya d’Horta-Guinardó tinguin presència i 
comparteixin un mateix espai.  

Respecte a l’Any Europeu de l’Envelliment Actiu, valoren positivament la mesura, però 
consideren molt més important encara ser conseqüents amb els seus principis. En 
aquest sentit, demanen el següent: primer, que s’elabori el Pla municipal 
d’accessibilitat, que es va aprovar per unanimitat en la darrera Comissió de Qualitat de 
Vida, Igualtat, Joventut i Esports, a proposta del seu grup municipal; segon, que es 
cobreixin les necessitats de les persones grans que viuen a Barcelona amb habitatges 
que facilitin l’autonomia personal durant el màxim temps possible, i amb residències i 
centres de dia, fins a arribar als objectius marcats a la programació territorial que es va 
fixar per als anys 2008-2012 en el que aleshores era el Departament d’Acció Social i 
Ciutadania de la Generalitat; tercer, que s’avanci en la promoció de l’autonomia 
personal de la gent gran a través de l’adaptació de les seves llars a les seves 
necessitats; quart, que es garanteixi el desplegament total de la Llei de la dependència 
a totes les persones que ho necessitin, estiguin en grau I o III. Conclou dient que ara 
es fa més necessari que mai l’elaboració del nou Pla municipal per a la gent gran 
2012-2015 per tal de planificar l’actuació municipal des d’una perspectiva transversal a 
tots els àmbits municipals. 

Pel que fa a l’apartat de Coneixement, vol deixar constància de l’adhesió del Consell 
Plenari al manifest de la Plataforma 03, la qual diu que es va formalitzar en l’àmbit del 
Consell Escolar.  

Per acabar, opina que en lloc de demanar que s’instaurin símbols en institucions, com 
ha demanat un ciutadà a l’Audiència Pública anterior, s’hauria de demanar a l’Estat 
espanyol que pagui a la Generalitat de Catalunya els 2.420 milions d’euros que li deu i 
que estan reconeguts a l’Estatut d’autonomia de Catalunya i que l’Estat no està 
disposat a pagar-li. 

La sala aplaudeix. 
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La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta que el seu grup 
esperava que en aquest informe la regidora faria el balanç del que ha estat el procés 
participatiu del PAD, que ja va finalitzar el dia 3 de maig de 2012, i s’exclama que de 
nou els sorprèn trobar un informe que parla purament de gestió i que, a més, acaba 
semblant només una llista d’activitats i de calendari.  

Pel que fa a les obres executades o en procés d’execució, es queixa que una altra 
vegada els parlen de projectes o obres que no són nous, sinó que es van iniciar en el 
mandat anterior i que ara es van acabant, i es pregunta què els explicaran l’any que ve 
si el govern municipal no planifica ara cap projecte nou.  

En relació amb la campanya de civisme, vol saber si és només sancionadora o si els 
educadors de carrer hi tenen algun paper, i també si hi ha algun procés planificat, 
alguna mesura més de mediació o algun treball amb els educadors. 

Quant al procés de participació del PAD, manifesta que els ha preocupat des de l’inici 
la manera com l’han plantejat, ja que ha estat un procés fraccionat, d’una banda, amb 
una llista on prioritzar bàsicament inversions i amb algunes actuacions que són de pur 
manteniment, i, de l’altra, amb un document absolutament genèric, molt vague, del 
qual no se’n pot extreure pràcticament cap proposta concreta o cap mesura massa 
clara. Conclou opinant que fa la sensació que el govern municipal ha anat improvisant 
sobre la marxa i sense plantejar un procés clar i ben estructurat, i afegeix que fruit 
d’aquesta improvisació, després s’acaben trobant que les coses no funcionen bé i que, 
per exemple, se celebra un consell ciutadà on no es presenta cap ciutadà.  

D’altra banda, vol saber els calendaris d’aprovació del PAD i del PAM, ja que 
considera que van amb molt de retard. Pregunta quan veuran alguna concreció 
d’aquest PAD i quan iniciaran alguna de les actuacions que quedin incorporades, atès 
que els veïns i veïnes fa temps que hi han fet propostes i que reclamen, però indica 
que va passant el temps i encara no han vist cap concreció. 

Pel que fa a la Diada de Sant Jordi, afirma que els sembla encertada la idea d’aprofitar 
aquesta festivitat per promocionar la cultura popular i tradicional, si bé no acaben de 
compartir la manera com es va plantejar, ja que de nou tenen la sensació que ha estat 
improvisada i que s’ha fet precipitadament.  

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, replica al senyor Coronas que això no 
és un debat polític, sinó que és un ple en el qual s’informa de les actuacions que està 
fent el govern municipal al Districte. 

Quant a la campanya de civisme, afirma que hi ha una norma que s’ha de complir i 
que si no es compleix, s’ha de sancionar. Recorda que el seu grup va denunciar que el 
92% de les multes per incivisme en el 2011 estan pendents de cobrament, és a dir, 
que s’han recaptat 2.156 euros d’un total de 25.736 euros en concepte de multes per 
infraccions de les ordenances. S’exclama que la consellera de Seguretat no li va 
contestar exactament sobre el nombre de multes que s’han cobrat. 

En relació amb l’absentisme escolar, el seu grup agraeix l’informe, del qual diu que 
valora positivament algunes dades com el fet que s’hagi reduït aquest absentisme en 
tots els districtes de Barcelona. No obstant això, considera que cal continuar avançant 
en la seva lluita, ja que aquesta reducció suposarà un gran ajut per a la disminució del 
fracàs escolar, que actualment és un dels grans problemes educatius del país. Opina 
que caldria reforçar aquest lluita en els districtes on és més difícil reduir-lo, com ara 
Ciutat Vella o Sants-Montjuïc. També creu que s’haurien de reforçar les actuacions de 
les comissions d’absentisme dels districtes, ja que, en concret, al Districte d’Horta-
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Guinardó comunica que ha augmentat l’índex d’absentisme, que passa del 0,28% en 
el curs 2009-2010 al 0,66% en el curs 2010-2011. Conclou dient que troben a faltar un 
informe de proposta de futur, amb treballs concrets que permetin lluitar contra 
l’absentisme escolar.  

Considera que per donar suport al comerç i a la restauració s’han d’habilitar o adequar 
espais a la via pública amb terrasses i compensar els bars i els restaurants per les 
pèrdues sofertes arran de l’aplicació de la Llei antitabac. Diu que és per aquest motiu 
que el seu grup planteja la modificació de les ordenances que regulen l’ocupació de la 
via pública. I demana explicacions sobre la notícia que ha aparegut a la premsa que 
diu: «L’Ajuntament projecta aprovar la seva proposta reguladora al juny i aplicar-la a 
partir del 2013.» 

Per acabar, en relació amb el PAD, li sembla correcta la participació ciutadana, però 
considera que haurien d’informar els ciutadans sobre els diners que tenen per invertir, 
ja que a les comissions de seguiment es demana aquesta dada. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, comunica que finalment han rebut 
resposta per escrit a 18 de les 20 preguntes i precs que el seu grup havia formulat des 
del mes de setembre del 2011. Amb tot, s’exclama del considerable retard i de la 
situació que els sembla totalment inadmissible, i manifesta el seu profund malestar per 
la falta de consideració i de respecte que consideren que el govern municipal ha tingut 
envers la feina que fa el seu grup. 

En relació amb les obres executades, opina que no hi ha res de nou. Planteja la 
problemàtica per la desaparició de l’Agència de Promoció del Carmel, la qual, a més 
de la seva gestió habitual, també duu a terme les petites obres de manteniment dels 
barris i, en aquest sentit, pregunta on hauran d’acudir els veïns i veïnes a partir d’ara 
per obtenir un servei de la mateixa qualitat que el que havien tingut fins ara. 

Pel que fa al procés de participació, i davant del que consideren un rotund fracàs de la 
resposta ciutadana a la convocatòria del Consell Ciutadà del passat dia 25 d’abril, al 
qual per primera vegada en la història d’aquest Districte no hi va acudir ni un sol 
ciutadà, manifesta els seriosos dubtes que tenen sobre que aquest màxim òrgan 
consultiu pugui fer la feina que li pertoca de manera adequada. Pregunta si han mirat 
d’esbrinar el motiu pel qual no hi va acudir ningú a la convocatòria. 

Respecte al document de base, fa saber que el seu grup ha elaborat i presentat un 
document amb 100 iniciatives concretes per retornar el dinamisme a la ciutat, on 
s’inclouen també les propostes pel Districte d’Horta-Guinardó. Comunica que els 
informaran d’aquestes propostes, quan conjuntament acordin una data que els vagi bé 
a tots per fer la reunió que tenen pendent. Diu que en aquest document amb les 100 
iniciatives consten també les cinc línies vermelles que no estan disposats a creuar, 
que són: el nou model d’escola bressol; el projecte Blau@Ictínea; la marina de luxe del 
Port Vell; l’augment de les tarifes de transport públic i la disminució del servei, i la 
privatització de la sanitat i l’aturada de les intervencions en equipaments sanitaris. 
Conclou valorant positivament la feina feta per tots els que han participat en el procés, 
però no estan d’acord amb el model de participació del govern municipal, que ha fet 
que, fins ara, el debat sigui inexistent en el Districte.  

Quant a la Diada de Sant Jordi, expressa que no tenen massa clar l’objectiu pel qual la 
van organitzar. Anuncia que els presenten una pregunta sobre això, i consideren que 
els protagonistes de la festa, que eren o són els llibres i les roses, no hi van tenir 
precisament una participació massa destacada.  
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Pel que fa a l’educació, admet que l’absentisme escolar en aquest districte està per 
sota de la mitjana, però els preocupa una mica veure que, respecte del curs anterior, 
s’ha tornat a incrementar, i demanen que els expliquin el motiu d’aquest 
empitjorament. També felicita la Unió Esportiva Horta per la copa que ha guanyat.  

Per acabar, demana que d’una vegada per totes revisin les llistes de distribució amb 
les quals convoquen els consellers a les diferents comissions i organismes, ja que 
concretament, cap dels consellers del seu grup va rebre la convocatòria de l’última 
Comissió de Prevenció i Seguretat del Districte, per la qual cosa no van poder assistir-
hi. 

La regidora comenta que totes aquestes qüestions d’ordre i funcionament les tindran 
en compte per fer que funcionin degudament. Contesta al senyor Conde que si vol les 
sancions amb més detall, les hi faran arribar per escrit, si prèviament ell els fa la 
petició també per escrit. Respecte als vetlladors i les terrasses dels bars i restaurants, 
diu que en l’àmbit de Casa Gran s’està estudiant per posar fi a les 17 ordenances o 
normatives diferents que hi ha sobre aquesta regulació, que generaven una mica 
d’inseguretat i posaven moltes traves.  

Respon al senyor Martínez respecte a l’Agència del Carmel que la mesura que ha pres 
el govern és per generar, precisament, més eficiència i per evitar més despesa a la 
ciutadania. Assegura que no cal que pateixi, perquè BIMSA, que forma part del grup 
en el qual estava l’Agència del Carmel, tindrà aquesta visió territorial. Diu que tampoc 
no s’ha d’amoïnar, ja que el referent territorial per excel·lència dels veïns i les veïnes 
ha de ser el Districte, i assegura que els continuaran atenent i donant sortida als seus 
problemes. 

Li replica que si els haguessin donat un document de bases absolutament exhaustiu i 
acotat, els haurien dit que no havien pogut fer cap intervenció. Per això el govern 
municipal ha fet un document de bases, en què les persones puguin opinar i on, a 
més, també es puguin incloure les iniciatives de la resta de forces polítiques. Anuncia 
que aquest document de bases s’ha de convertir en un document més tancat i que ara 
encara hi estan treballant. Pel que fa a la Diada de Sant Jordi, fa saber que fruit de 
l’activitat d’aquesta Diada es van recollir 3.000 roses al Districte, amb una iniciativa 
benèfica, que va suposar recollir més de 2.500 euros per a l’entitat social Gresol, i que 
gràcies a això podran tenir lloc les activitats d’estiu que organitza aquesta entitat. 

Replica al senyor Coronas que li han explicat, entre altres actuacions, algunes de les 
obres noves que estan impulsant, un pla de civisme i el fet que promouen la cultura i 
les entitats del districte. Respecte a les inversions diu que les aprovaran aquest mateix 
mes i, en aquest sentit, remarca que amb els veïns i veïnes, amb les associacions i 
amb les entitats, estan marcant les prioritats d’aquestes inversions, cosa que diu que 
no havia passat mai. També esmenta que a la Casa Gran s’estan elaborant un conjunt 
de plans en els quals els districtes també tindran alguna cosa a dir. 

Respon a la senyora Mir que les xifres demostren la feina i les activitats fetes, i que no 
hi ha res millor que demostrar amb xifres que en aquest Districte passen coses, moltes 
de les quals remarca que són gràcies a l’equip de govern i a l’equip tècnic. Afirma que 
els va semblar oportú informar de les obres i que, per tant, informen d’aquelles que 
estan en procés d’execució, que vénen del mandat anterior, i assegura que no els sap 
greu d’explicar-ho. Conclou dient-li que no pateixi per les obres, que les faran i que les 
faran de la millor manera perquè hi hagi inversions a tots els barris del Districte. 

En relació amb el Pla de civisme, explica que com que la majoria dels ciutadans saben 
el que no es pot fer, el Districte ha fet un pas endavant i, a part de Medi Ambient, que 
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fa una campanya amb uns educadors que informen del que no es pot fer, també amb 
la Guàrdia Urbana, que és qui pot fer complir la normativa, estan aplicant sancions 
que, a més, és una demanda de molts veïns i veïnes. 

En relació amb el PAM i el PAD, considera que el procés de participació no és eteri, 
sinó que és molt de principis perquè volen que la ciutadania i els grups municipals hi 
participin. Afirma que no està dirigit i explica que hi ha unes caselles amb uns temes 
identificats perquè els ciutadans puguin posicionar-se i, a més, hi ha una casella 
genèrica on es poden fer arribar les propostes. Comunica també que el Districte, per 
iniciativa pròpia està fent unes sessions de treball per marcar les prioritats. Constata 
que les xifres evidencien que s’ha participat per elaborar el PAM.  

Respecte al motiu pel qual no hi van anar ciutadans al Consell Ciutadà, opina que les 
persones deuen tenir una vida privada i segurament no van voler anar, però considera 
que no passa res, ja que el govern municipal no obliga les persones a anar a les 
reunions, sinó que hi van perquè volen participar. Pensa que segurament, com que 
s’han fet tantes sessions, el fet d’anar un dia expressament per comentar temes que ja 
s’havien treballat en àmbits més reduïts va propiciar que les persones no hi anessin.  

Per acabar, diu que amb la Diada de Sant Jordi també han innovat i que va ser un èxit 
rotund. Torna a donar les xifres de més de 1.000 persones, famílies i ciutadans 
assistents i 40 entitats del districte que van poder exposar, repartir i explicar les 
activitats que fan.  

El senyor Coronas manifesta que li preocupa molt que es convoqui el Consell Ciutadà i 
que no hi vagi cap representant dels ciutadans. Opina que és obligació de qui promou 
una convocatòria que sigui d’interès per als ciutadans i, en aquest sentit, li posa com a 
exemple com l’espoli fiscal afecta la ciutat. Concreta que l’Estat destina al Museu 
Reina Sofia de Madrid 42,3 milions d’euros, mentre que l’aportació que rebrà en el 
conjunt de les 20 institucions culturals de la ciutat no arriba a la meitat del pressupost 
del museu madrileny. Explica que en l’àmbit del transport públic, l’aportació de l’Estat a 
l’ATM es redueix un 30%, és a dir, de 133 milions passa a 93 milions, i també que 
l’aportació anual que fa l’Estat a la Generalitat per al traspàs de Rodalies es redueix un 
84%, passant de 50 a 8 milions, cosa que vol dir que l’Estat destina a la Casa Reial 
més que no al traspàs de Rodalies a Catalunya. Per acabar, fa saber que el Govern 
espanyol es gastarà aquest any més de mil milions d’euros per construir l’AVE de 
Madrid a Galícia i de Madrid a la frontera portuguesa, tot i que Portugal ja ha dit que no 
farà la connexió.  

La senyora Mir manifesta el seu desconcert i afirma que la regidora no ha entès el 
sentit de la seva intervenció. Opina que no hi ha hagut innovació i recorda que ja es 
fixaven prioritats amb la inversió i també es donava suport als eixos comercials. 
Respecte a la mala gestió del procés participatiu, els sembla molt preocupant que, en 
lloc de reconèixer que potser no ha funcionat prou bé i que potser cal rectificar la 
manera com s’ha fet la convocatòria o les dates que s’han trobat o la manera com s’ha 
fet el procés, responen que la ciutadania té altres coses a fer en lloc d’anar a un 
Consell Ciutadà. Espera que quan tinguin les dades que han demanat sobre el procés 
de participació els les facin arribar.  

Afirma que no estan en contra que sancionin quan algú fa una infracció, però 
consideren que, a banda de la sanció, també hi ha altres figures, com són els 
educadors del carrer o la mediació, que tenen el seu paper, i reitera la seva pregunta 
sobre si preveuen que aquestes figures també hi estiguin presents. Vol saber també si 
tenen previst prendre alguna mesura de prevenció per abordar agressions com la que 
es va produir per part d’un grup feixista al barri de Sant Genís.  
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El senyor Conde s’exclama que la regidora no diu res de les famílies dels Tres Turons 
que han demanat l’expropiació. Manifesta que el criteri del seu grup és que s’haurien 
de desafectar tots, tret dels que siguin infrahabitatge. Opina que mantenir un parc amb 
veïns generaria més beneficis que problemes. Per acabar, considera que la quota 
d’edificació com a barem per a l’afectació hauria de ser substituïda. Vol informació 
sobre la boca del metro de la Teixonera del carrer Arenys i sobre les expropiacions 
dels terrenys privats que s’han de fer per poder continuar amb les obres. També 
pregunta com està el PMU del carrer Aiguafreda i demana informació sobre la Llosa. 
Finalment, considera que el tema del Blau@Ictínea s’ha de refusar, ja que hi ha altres 
temes més importants al Districte com ara la Llosa. 

El senyor Martínez manifesta que el tranquil·litza saber que a partir d’ara BIMSA 
s’ocuparà del manteniment del barri del Carmel, i demana que els passin l’adreça per 
tal que els veïns i les veïnes hi puguin anar a fer les seves demandes. Respecte de 
l’objectiu de la festa de Sant Jordi, entén que es tractava de recollir 2.500 euros per a 
aquesta entitat, però s’exclama que, a part d’això, la regidora no li ha donat cap 
explicació més.  

Quant al fracàs del Consell Ciutadà, veu que no tenen clar el motiu, ja que troba que 
no és cap explicació dir que les persones tenien altres coses a fer. Personalment 
pensa que hi va haver diversos motius, entre els quals el dia i l’hora, ja que convocar 
un Consell Ciutadà a les vuit del vespre, els ciutadans deurien pensar que anirien a 
dormir a la una de la matinada i no creu que ningú estigués disposat a perdre aquestes 
hores aquí treballant pel tema del PAD, quan l’única intenció que tenia la regidora era 
presentar aquest document que està buit de contingut, atès que no especifica més que 
coses genèriques. No obstant això, reconeix que aquest document encara s’ha 
d’omplir i espera que s’ompli amb les aportacions que han fet les diferents entitats, els 
veïns i les veïnes i les comissions de barri i que, al final, algun dia puguin saber de 
quin PAD es parla. 

En relació amb la festa de Sant Jordi, reitera que no saben el criteri amb el qual van 
participar les 40 entitats, però opina que si tenen en compte que en el registre 
d’entitats que apareix a la pàgina web n’hi figuren 288, considera que no sembla que 
aquesta quantitat sigui un nombre massa elevat. 

Troben a faltar en l’informe la data de quan està previst obrir el procés de matriculació 
escolar, que estava previst que s’obrís a primers d’aquest mes i que ha quedat ajornat 
fins a la segona quinzena o, fins i tot, fins a principi de juny. Vol saber si s’ha fet alguna 
gestió respecte a la proposició sobre les escoles bressol que va ser aprovada a l’últim 
Plenari i sobre els compromisos que a l’Audiència Pública prèvia al Plenari va prendre 
el govern municipal davant les intervencions dels representants de les escoles bressol 
que hi van assistir. Per acabar, donen suport a les demandes que les escoles bressol 
han llegit a l’Audiència Pública anterior. 

La regidora convida els grups municipals que si volen fer el seguiment de les 
proposicions, ho facin en el marc del Plenari que toqui. Reitera que el manteniment 
sempre l’ha fet el Districte i que no el feia mai l’Agència del Carmel, per tant, manifesta 
que continuarà igual que fins ara. Referent a la diada de Sant Jordi diu que hi van 
participar les 40 entitats que van voler, ja que el govern municipal va oferir l’espai i les 
infraestructures i va informar de la diada a totes les entitats.  

Manifesta el seu acord amb les idees del senyor Conde sobre els Tres Turons, però 
afirma que hi ha molts matisos, els quals, a la pràctica, es traslladen en problemes 
tècnics que estan resolent i que, per això, quan ho tinguin resolt volen fer una proposta 
en ferm. Respecte als terrenys privats del carrer Arenys, recorda que les expropiacions 
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les ha de fer la Generalitat de Catalunya i no l’Ajuntament, i comunica que estan en 
aquest procés. Quant al PMU d’Aiguafreda, informa que s’ha recorregut per part dels 
afectats i que, per tant, hi ha un procés de contenciós que s’ha de resoldre. En relació 
amb la Llosa, recorda que hi ha un privat que té un projecte, però que encara ha de 
trobar uns certs encaixos per poder tirar-lo endavant.  

Pel que fa al Consell Ciutadà, assegura que el van convocar, tot i que no és preceptiu, 
perquè van considerar que era bo, i afirma que moltes de les entitats i dels ciutadans 
que hi havien d’assistir ja ho havien fet a altres espais de participació. Reitera que les 
xifres de 112 reunions, 328 entitats i 762 persones avalen un procés de participació de 
molts ciutadans que s’ha sumat al procés d’aprovar el Pla d’actuació municipal. 

Matisa que l’agressió es va produir a la Teixonera i no a Sant Genís, i comunica que la 
persona que la va cometre ja ha estat detinguda per part dels cossos de seguretat. 
Comenta que és un fet puntual, però admet que hi ha uns certs grups a la ciutat que 
són violents i que vulneren drets. Fa saber que amb els cossos de seguretat es fa la 
feina, si es pot, de prevenció i, si no, la de reacció per evitar que torni a passar en el 
futur. 

El Consell se n’assabenta. 

C) Part decisòria: 

a) Propostes d’acord 

No n’hi ha. 

b) Proposicions dels grups municipals 

No n’hi ha. 

D) Part d’impuls i control:  

a) Proposicions / Declaracions de grup 

Presentada pel GMDPSC:  

2. Que el Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acordi que el govern 
d’aquest Districte, conjuntament amb el tinent d’alcalde d’Hàbitat Urbà i la 
gerència d’aquest mateix organisme, davant del que a efectes legals suposa 
una modificació del PGM amb tots els tràmits i processos que aquesta figura 
porta implícita, convoqui als veïns de Tres Turons a una reunió per tal 
d’informar-los dels possibles canvis que des de la Regidoria d’Hàbitat Urbà 
s’estiguin estudiant i que, amb la participació de tots els grups municipals, 
es creï una comissió de seguiment que permeti a tothom, però sobretot als 
afectats, poder expressar la seva opinió i participar, si es dóna el cas, en el 
possible procés de modificació del pla actualment aprovat 

La senyora Cristina Gómez Salmerón, del GMDPSC, formula la proposició. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que pensen que el projecte dels Tres Turons és una de les prioritats per al 
Districte i que, per tant, aquests avisos d’intenció de modificar el PGM han de passar, 
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evidentment, pels filtres adequats, més enllà que algú es dediqui a enviar cartes dient 
que això es dóna per fet.  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup, atès que ha quedat palès també amb les intervencions de l’Audiència Pública 
que aquest tema preocupa els veïns i veïnes, els quals demanen informació sobre què 
hi pensa fer el govern municipal i, per tant, creuen que és necessari que es creï i que 
es tiri endavant aquesta comissió. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta l’abstenció del seu grup, ja 
que creu que va deixar ben exposat el seu posicionament en l’informe que va fer en el 
seu moment.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, 
perquè els preocupa la situació d’uns veïns i veïnes que fa més de trenta-cinc anys 
que estan afectats. Per tot això, assegura que estan estudiant les diferents situacions 
que es donen en el parc de Tres Turons i es compromet que, quan aquest estudi 
estigui fet, el debatran i cercaran el consens amb la resta de forces polítiques i amb el 
veïnat perquè tingui el suport més ampli possible. Comunica que el que han fet fins ara 
és recollir totes les sensibilitats que hi havia dins el parc de Tres Turons.  

La senyora Gómez es congratula de la resposta del senyor Puelles, tot i que 
considera, com a consellera del Grup Municipal del PSC, que aquesta resposta no 
deixa de ser força cínica, ja que hi ha moltes famílies cansades d’esperar un pla que ja 
s’ha allargat massa en el temps. Li retreu que no tenen diners per expropiar i, en canvi, 
els tenen pel que volen, i en posa com a exemple els 21 milions d’euros destinats a 
una finca al Guinardó per al projecte de Can Batlló, que ni tan sols forma part del Pla 
dels Tres Turons, o també el mig milió d’euros per tornar a estudiar aquest Pla dels 
Tres Turons. En definitiva, considera que és una manca d’informació i de 
transparència. 

Demana al govern municipal que, ja que han votat favorablement, parlin clar, atès que 
tornar a modificar la modificació és endarrerir encara més el Pla dels Tres Turons. Diu 
que si volen desafectar més habitatges que els expliquin d’on trauran les zones verdes 
a compensar, ja que els veïns i veïnes dels Tres Turons es mereixen ser atesos i 
informats correctament i el govern municipal té l’obligació d’informar-los. Per acabar, 
diu que els afectats tenen dret a expressar la seva opinió i a participar d’aquesta 
modificació de la qual el govern municipal tant parla però que encara no se sap res del 
seu contingut. 

El senyor Puelles li replica que el grup de la senyora Gómez ha governat molts anys a 
l’Ajuntament de Barcelona, han afectat uns habitatges i han deixat sense partida 
pressupostària molts ciutadans amb habitatges afectats durant molt temps, per la qual 
cosa li sembla cínic que ara la senyora Gómez li demani solucions a un problema creat 
ja fa molts anys al Districte d’Horta-Guinardó.  

La senyora Gómez li retreu que el govern municipal actual fa un any que intenta 
governar, però que no ho fa gaire. En aquest sentit, opina que la resposta del senyor 
Puelles demostra, una vegada més, que el govern municipal no té cap projecte de 
futur ni per a aquest districte ni per a aquesta ciutat, sinó que tot són excuses i més 
excuses, i els demana fets i no paraules.  

S’aprova la proposta amb l’abstenció del GMDPPC i el vot a favor de la resta de grups. 
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Presentada pel GMDPPC: 

3. Que el Consell del Distrito acuerde:  

1. Estudiar en cada caso concreto las condiciones de cada solar y las 
necesidades de cada barrio, con el fin de adecuarlos temporalmente, con 
inversiones reducidas, a los diferentes usos 

2. Intensificar el mantenimiento de los solares para garantizar las 
condiciones de salubridad y seguridad 

3. Impulsar la colaboración en el caso de solares privados para dar un uso 
provisional donde sea necesario y posible, y así garantizar las condiciones 
de mantenimiento 

El senyor Carlos Torrubiano i Blanco, del GMDPPC, presenta la proposició. Argumenta 
que els solars de titularitat pública sense ús actualment generen molèsties als veïns i 
les veïnes, amb múltiples deficiències com, per exemple, insalubritat, atesa la 
proliferació de malesa que genera problemes d’insectes i ratolins; insalubritat en fer-los 
servir com a abocadors de deixalles, i d’inseguretat per manca de proteccions 
adequades. Constata que aquestes deficiències són degudes tant a la manca de 
manteniment com a l’absència de les proteccions necessàries. Afirma que afecta barris 
del districte com el de Sant Genís, Montbau, la Vall d’Hebron, la Teixonera, el Carmel i 
la Font d’en Fargues, com a exemples més evidents. Manifesta que presenten aquesta 
proposició, tot i ser coneixedors de la situació actual de crisi en què l’estabilitat 
pressupostària és tan necessària, ja que pensen que també hi ha l’obligatorietat de 
garantir la higiene, la salut pública i la seguretat de la ciutadania. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot en contra del seu 
grup. Explica que podrien estar més o menys d’acord amb el punt número 1, però que 
amb el punt número 2 pensa que si és un solar municipal, l’Ajuntament de Barcelona 
està obligat a mantenir-lo en condicions, i amb el punt 3 no entén què vol dir o si vol dir 
que ara l’Ajuntament de Barcelona s’ha de gastar diners en solars privats. Conclou 
assenyalant que, a partir d’ara, totes les propostes del Grup del PP en què s’hagi de 
fer despesa, el seu grup les votarà en contra, perquè els sembla incoherent collar a 
l’Ajuntament de Barcelona amb els pressupostos de l’Estat i demanar alhora que es 
faci despesa. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot en contra del seu 
grup, atès que el fet de poder aprofitar solars que estiguin buits per donar-los una 
activitat, els sembla que és molt perillós, ja que actualment hi ha una situació que 
propicia que aquest ús provisional es pugui fer crònic, amb unes condicions que no 
siguin les més adients i s’acabi produint que no s’executi el planejament necessari. 
Afegeix que pensen que el manteniment dels solars, quan són municipals, és obligació 
de l’Ajuntament i que, quan són privats, s’ha d’instar el privat perquè faci el seu 
manteniment correcte. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot en contra del seu 
grup, ja que en el punt 1 no veuen prou clar que aquesta utilització transitòria després 
pugui tornar enrere amb seguretat, tot i que, per descomptat, troben que és 
imprescindible el manteniment de la neteja de cada un dels solars, però tampoc no 
veuen amb claredat com es pot impulsar aquesta col·laboració amb els solars privats. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, 
atès que el govern municipal ja està duent a terme aquest inventari i el control dels 
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solars. Destaca que dels 517 solars que hi ha a la ciutat, un 26% són municipals, en 
els quals es fan tasques de manteniment dues vegades l’any i consideren que n’hi ha 
prou, i indica que aquest manteniment no genera gaire despesa. Quant a la resta de 
solars privats, informa que el que s’ha fet és instar els propietaris a complir amb el 
manteniment i afirma que, quan el propietari no ho fa, s’inicia un expedient disciplinari 
d’ordre de conservació i, si no es duu a terme, es fa subsidiàriament a càrrec del 
privat. Comunica que s’ha fet un aparcament municipal al solar municipal del carrer 
Murtra - Mare de Déu del Coll, i afegeix que, tot i que no era l’equipament previst en 
aquest solar, el veïnat l’ha valorat positivament.  

El senyor Torrubiano contesta a la senyora Mir que no només es tracta de garantir la 
salubritat i la seguretat que actualment no s’està fent. Respon al senyor Coronas que li 
estranya que si el seu grup fa propostes a la Casa Gran d’expropiar locals privats per 
tal que en facin un ús o en facin valoracions de neteja, els tirin enrere aquesta 
proposició. Comenta a l’equip de govern, que estan parlant de 135 solars que estan 
sense ús en el districte, cosa que vol dir que encara en queden molts.  

Es rebutja la proposta amb els vots en contra del GMDUpB, del GMDICV-EUiA i del 
GMDPSC i el vot favorable de la resta de grups. 

Presentada pel GMDICV-EUiA: 

4. Que el Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acordi:  

1. Iniciar les expropiacions d’aquells veïns i veïnes que han expressat la 
voluntat de resoldre la seva situació i ser expropiats tan aviat com sigui 
possible 

2. Iniciar les promocions d’habitatge públic de reallotjament previstes en sòl 
que actualment ja és públic (183 habitatges) per tal de poder començar a 
reallotjar els veïns i veïnes afectats que hi tenen dret 

3. Promoure el desplegament del Pla de millora urbana (PMU) del parc dels 
Tres Turons 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta la proposició. Exposa 
que després de més de cinquanta anys d’afectació, el 30 d’abril de 2010, el Plenari del 
Consell Municipal de Barcelona va aprovar provisionalment la Modificació del PGM en 
l’àmbit dels Tres Turons i va remetre el projecte a la Direcció General d’Urbanisme de 
la Generalitat per a la seva aprovació definitiva que, finalment, va ser aprovada el 15 
de novembre de 2010. Explica que el parc dels Tres Turons és un projecte històric de 
la ciutat que es resol amb aquesta aprovació definitiva, consolidant com a parc urbà 
les parts més altes i centrals dels Turons i renunciant a les zones perimetrals del parc 
que queden consolidades com a trama urbana. Recorda que l’aprovació del projecte 
del parc dels Tres Turons suposava la desafectació i consolidació, per tant, del 62% 
dels habitatges situats en el perímetre, que correspon a 476 habitatges d’un total de 
771, i mantenia l’afectació sobre un 38%, que correspon a 295 habitatges.  

Constata que la modificació també inclou la construcció de nous habitatges destinats 
exclusivament al reallotjament per als residents provinents de les parts altes dels 
Turons en sòls de continuïtat en el mateix barri. Assegura que en el sòl que actualment 
ja és públic, es podria iniciar immediatament la construcció de fins a 183 habitatges de 
reallotjament per als afectats dels Tres Turons. Afegeix que el Pla aprovat també 
preveu l’ampliació d’equipaments existents i la creació de nous equipaments per 
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millorar les dotacions del barri de l’entorn del parc com, per exemple, escoles bressol 
al Carmel, Can Baró i Font d’en Fargues, i culturals i associatius també a Can Baró.  

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que la proposta compleix amb allò que estableix el PGM aprovat. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot en contra del seu 
grup, atès que volen un parc mixt. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que és una proposició que es complementa amb la que ha presentat el seu 
grup i amb la qual estan totalment d’acord, perquè pensen que s’han d’iniciar al més 
aviat possible les accions proposades per solucionar d’una vegada el problema dels 
veïns i veïnes afectats, que ho estan demandant. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa l’abstenció del seu grup, ja 
que encara que volen solucionar la situació dels veïns i veïnes que fa més de 
cinquanta-cinc anys que estan afectats, també volen recollir l’opinió dels veïns i veïnes 
que volen quedar-se a casa seva, sense afectacions. Per tot això, afirma que estan 
estudiant les diferents situacions que es donen al parc dels Tres Turons. Reitera, com 
ha assenyalat abans a la consellera Cristina Gómez, que quan aquest estudi estigui fet 
el debatran i cercaran el consens més ampli amb la resta de forces polítiques perquè 
el projecte tingui el suport general de tot el Districte. En aquest sentit, fa avinent que 
han recollit l’opinió de totes les persones afectades i es compromet a donar-los una 
resposta. 

La senyora Mir comenta que va demanar al seu grup municipal de la Casa Gran 
informació sobre un estudi que el conseller del Grup Municipal del PPC va dir que 
existia, amb un pressupost de 450.000 euros, i s’exclama que no els consta aquesta 
informació, per la qual cosa vol que li aclareixin què passa amb aquest estudi, ja que 
els han arribat informacions que, en realitat, aquest informe es tracta d’una carta que 
ha fet el Grup del PPC als afectats.  

El senyor Puelles li contesta que aquest estudi és intern i que l’estan elaborant tècnics 
municipals, i es compromet que, quan estigui acabat, ja li faran saber. 

El senyor Conde puntualitza que, en els pressupostos pel 2012, el seu grup va fer una 
aposta perquè es pugui reurbanitzar el Turó de la Rovira amb una partida destinada de 
450.000 euros i que en el 2013 també hi haurà una partida per anar rehabilitant els 
Tres Turons. 

La senyora Mir es queixa que hi hagi aquest poca transparència i que les informacions 
hagin de venir del conseller del PPC per una carta i que aquest govern, que és el que 
vol impulsar aquest estudi, no hagi dit, ni tan sols, que tenen intenció de fer aquest 
estudi. Demana claredat i que els veïns sàpiguen que es farà aquest estudi i que 
aclareixin si tenen intenció de tornar a modificar el Pla general metropolità. 

S’aprova la proposta amb els vots a favor del GMDUpB, del GMDICV-EUiA i del 
GMDPSC, el vot en contra del GMDPPC i l’abstenció del GMDCiU. 

Presentada pel GMDUpB: 

5. Que el Consell del Districte d’Horta-Guinardó acordi: 
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- Projectar la recuperació del passeig de la Vall d’Hebron entre la plaça 
d’Alfons Comin i la plaça de Karl Marx amb l’objectiu que esdevingui un eix 
cívic 

- Recuperar l’estudi de mesures sonoreductores a la ronda de Dalt dut a 
terme en el mandat anterior i realitzar l’estudi de mobilitat compromès en el 
prec d’Unitat per Barcelona acceptat en el passat Ple del Districte de març de 
2011 

- Realitzar un procés de participació ampli i vinculant en els barris implicats 
(Sant Genís, Teixonera, Vall d’Hebron, Montbau i Horta) 

- Realitzar el projecte en aquest mandat municipal i traçar un pla d’etapes per 
a la seva execució 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta la proposició. Argumenta 
que la ronda de Dalt és un problema que està enquistat i encallat, que té una solució 
molt costosa que no es pot afrontar i, en aquest sentit, el que proposen és un pla 
d’etapes per arribar a una solució en uns terminis establerts. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el suport del seu grup, 
no només perquè aquest és un projecte que serà de llarg recorregut, sinó també 
perquè és una demanda i una necessitat d’aquests barris. Recorda que hi ha un estudi 
fet que val la pena recuperar i posar en valor i afirma que cal continuar avançant en 
aquest sentit i fer-ho amb la complicitat de tots els veïns i veïnes dels barris dels 
entorns. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot a favor del seu grup, 
atès que aquesta proposta estava en el seu programa electoral. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que valoren positivament impulsar un projecte que permeti augmentar, en 
principi, l’espai públic i que vagi a favor de mirar de solucionar el problema de soroll 
que encara existeix.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, 
atès que pensen que s’han de prendre mesures perquè la ronda de Dalt no sigui un 
obstacle com ho és ara. No obstant això, proposen que el procés es canviï per 
participació en el sentit ampli, encara que no sigui vinculant, perquè creuen que hi ha 
uns temes tècnics que estan per sobre, a vegades, de les opinions veïnals i que han 
de ser tinguts en compte. Pensen que les mesures que es prenguin han de ser 
explicades i objecte d’un procés participatiu, i que també han de recollir les inquietuds 
veïnals, a més d’arguments pressupostaris i d’ordre tècnic, que evidentment opina que 
seran importants en aquest procés. 

El senyor Coronas mostra la seva satisfacció per l’aprovació unànime d’aquesta 
proposició d’acord. Creu que és molt important incidir en el tema del procés participatiu 
perquè pensa que, d’una vegada per totes, el que es faci a la ronda ha de durar molts 
anys. Considera impensable plantejar el projecte «Portes de Collserola», sense 
afrontar una solució per creuar la ronda. Conclou dient que han d’agafar el compromís 
de tirar endavant això plegats, i que, sobretot, es plantegin el procés de participació 
d’una manera molt seriosa i rigorosa, i que perduri en el temps i no es limiti només a 
unes sessions. 

S’aprova la proposta per unanimitat. 
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b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 

No n’hi ha. 

c) Precs  

Presentat pel GMDPSC: 

6. Que el govern d’aquest Districte emprengui de manera immediata les accions 
necessàries davant d’Authosa, per tal que:  

1. La línia 87 recuperi el seu recorregut inicial pel carrer Sigüenza 

2. Que la freqüència de pas de l’autobús de la línia 86 sigui com a màxim de 
15 minuts els dies laborables i de 30 minuts els dies festius 

El senyor Raül Ortega Serrano, del GMDPSC, llegeix el prec. Afirma que després d’un 
temps d’espera prudencial per poder constatar com el servei de la línia 5 del metro 
afectava la mobilitat del barri, s’ha evidenciat que la millora facilita, de manera 
inqüestionable, la comunicació del barri amb la resta de la ciutat, però constata que no 
s’ha millorat de cap manera els desplaçaments en transport públic dins el mateix barri. 
Per això, fa les argumentacions següents: que degut a les obres del metro de la línia 5, 
el carrer Sigüenza, per on circulava l’autobús de la línia 87, va quedar tallat a la 
circulació rodada i es va fer necessari modificar el recorregut del 87 en el seu viatge de 
retorn cap a Horta; que, actualment, sense cap raó reconeguda, es manté el 
recorregut modificat, que fa passar l’autobús de barri pel carrer Dante, el qual queda 
bastant allunyat de la zona del mercat, cosa que dificulta de gran manera, sobretot a 
les persones grans, la connexió entre aquesta zona i altres zones del barri; i que la 
mobilitat dels veïns del barri també es veu afectada per la poca freqüència de pas de 
l’autobús de la línia 86, que comunica amb Horta per la part alta del Carmel, amb 
l’agreujant que aquest és l’únic sistema de transport que possibilita aquesta 
comunicació. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, no li accepta el prec, ja que les 
línies d’autobús que el senyor Ortega indica van ser adjudicades a l’anterior legislatura 
amb aquest recorregut pel grup del mateix senyor Ortega, quan ja s’havien acabat les 
obres del carrer Sigüenza. Considera que la ruta actual del carrer Dante fa més ràpid, 
viable i segur el recorregut, mentre que la inicial pel carrer Sigüenza no és 
aconsellable. De tota manera, li ofereix la possibilitat d’incorporar-se a la visita que ell 
mateix farà amb el senyor Segura, que ha recollit les signatures per tal d’augmentar 
freqüències i canvis de rutes, per veure si troben una solució conjunta que sigui 
satisfactòria tant per als veïns i veïnes com per la seguretat del recorregut de 
l’autobús. 

El senyor Ortega li replica que el seu grup va modificar el recorregut per unes obres, 
però que ara les obres ja no hi són. Assegura que el fet que la línia 87 torni a passar 
pel carrer Sigüenza actualment no té cap problema. Finalment, pensa que no cal anar 
a passejar amb els usuaris, perquè la ciutadania ja els està dient que volen que el 87 
torni a passar pel carrer Sigüenza.  

El senyor Puelles creu que el carrer Sigüenza ha de tenir un espai més veïnal. Dóna a 
conèixer que avui hi ha hagut una reunió a l’Autoritat Metropolitana del Transport en la 
qual s’han aprovat unes compensacions per a les línies 86 i 87. Li retreu que el Grup 
Municipal del PSC no ha fet cap esmena ni cap intervenció sobre aquestes línies, 
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mentre que el govern municipal ha fet arribar una petició per augmentar freqüències i 
mirar de canviar els autobusos actuals per uns amb més capacitat.  

Presentat pel GMDPPC: 

7. Que se tomen las medidas pertinentes y necesarias para que se cumpla con 
la normativa existente en cuanto a la limpieza viaria, con un mayor control 
por parte de la Guardia Urbana y un incremento de la limpieza de las calles 
Arc de Sant Martí y Comalada y así mantener la zona en un estado de 
salubridad y limpieza apropiada para los propios vecinos 

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, llegeix el prec. Argumenta que 
l’ocupació de la finca situada entre el carrer de l’Arc de Sant Martí amb el carrer 
Comalada provoca diferents problemes de convivència entre el veïnat i remarca que, 
sobretot, hi ha un problema de neteja. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec. Assegura 
que, tot i que els Serveis Tècnics del Districte ja estan realitzant una tasca de 
manteniment i vigilància a la zona, incrementaran les mesures de control per vetllar 
per l’estat de neteja i salubritat dels carrers esmentats.  

La senyora Vila agraeix l’acceptació del prec. 

8. Que se tomen medidas especiales de mantenimiento y limpieza, así como 
una correcta señalización del área comprendida en el trayecto desde la salida 
de la estación hasta la entrada del Parc Güell (toda la calle Calderón de la 
Barca, Ramón Rocafull desde Llobregós hasta Calderón de la Barca, solar 
vacío en Carretera del Carmel esquina Mülhberg, escaleras entre jardines 
Juan Ponce y Carretera del Carmel) 

El senyor Rafael Sánchez Cobo, del GMDPPC, llegeix el prec. Exposa els arguments 
següents: que des de la inauguració de l’estació de metro del Carmel, sortida al Mercat 
del Carmel, s’ha notat en la zona un increment considerable de turistes que volen 
visitar el parc Güell que utilitzen aquesta estació com a mitjà de transport per arribar-
hi; que en aquesta zona no hi ha cap senyalització que indiqui el camí cap al parc 
Güell, cosa que complica que els turistes puguin localitzar el trajecte correcte i ho han 
de preguntar als veïns i les veïnes; que el seu grup municipal considera fonamental la 
impressió que poden dur-se de la ciutat les persones que la visiten; i, finalment, que 
l’actual equip de govern ha destacat com a prioritari el suport a l’activitat turística i 
comercial del districte. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec pel que fa a 
la neteja de l’àrea compresa. Fa saber que els Serveis Tècnics del Districte ja estan 
fent una tasca de manteniment que, en tot cas, amb el nou Pla de neteja millorarà 
substancialment, i assegura que en el cas que l’ús d’aquest espai provoqui problemes 
de neteja, es tindrà cura d’ells. Pel que fa a la senyalització per anar al parc Güell, 
reconeix que realment hi ha un dèficit i diu que es treballarà per millorar-la de manera 
adequada. 

El senyor Sánchez agraeix l’acceptació del prec. 
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Presentat pel GMDICV-EUA: 

9. Que el govern del Districte i el govern municipal donin compliment al 
compromís de fer un procés realment participatiu on la ciutadania i les 
entitats puguin fer aportacions i discutir els projectes de les quatre portes de 
Collserola d’Horta-Guinardó amb els equips tècnics que els han de 
desenvolupar, tractant de manera específica cada porta en els consells de 
barri dels barris de l’entorn 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, llegeix el prec. Exposa els 
arguments següents: que el 9 de febrer de 2012 es va fer una primera sessió del taller 
de participació del projecte «Portes de Collserola» al Districte, concretament a la Torre 
Jussana, que s’havia anunciat tant al veïnat com als grups municipals; que es va 
expressar a la Comissió Consultiva que es faria el retorn de les aportacions fetes i que 
hi hauria una segona sessió de tallers participatius per continuar treballant aquest 
projecte; que hi havia el compromís de l’actual govern del Districte que el procés 
participatiu d’aquest projecte incorporaria també els consells de barri com a espai 
preferent de participació de la ciutadania, i que els barris podrien participar activament 
en la seva definició.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec. Explica que 
del 17 de maig i fins al 7 de juny hi haurà un espai expositiu, al Casal de la Vall 
d’Hebron, on es podran veure totes les propostes i idees aportades en el procés. Diu 
que aquestes idees es podran valorar i es recolliran totes aquestes participacions 
veïnals en un document que, tot i no ser vinculant, serà tingut en compte en el procés 
del projecte «Portes de Collserola». Comunica que hi ha hagut un retorn ja de la 
sessió participativa, que està penjada a la pàgina web d’Hàbitat Urbà i que, a més, 
s’ha enviat a totes les persones que hi han participat. 

La senyora Mir expressa que el problema és que ja, d’entrada, no comparteixen amb 
el govern municipal que aquest procés hagi estat participatiu. S’exclama que primer es 
va parlar d’una segona sessió de tallers i que ara ja l’han transformada en una 
exposició divulgativa que servirà per participar, i no li sembla que una exposició per 
participar sigui el més adient, quan, a més, aquesta participació la plantegen a través 
d’un qüestionari que el ciutadà, individualment, omple a l’exposició. Opina que això no 
és participació, ja que no hi ha un retorn, ni debat, ni diàleg.  

Considera que no donen resposta al compromís que el govern municipal va assumir 
sobre que els consells de barri serien els espais on es podria debatre cada porta, ja 
que això no s’ha produït ni tampoc hi ha hagut la possibilitat de parlar amb els tècnics 
que estan treballant els projectes. Opina que el que seria raonable és que, un cop 
tinguin els projectes seleccionats, hi pugui haver aquest debat i, per tant, pensa que 
encara són a temps de rectificar, de fer aquest procés realment participatiu i de donar 
la possibilitat que siguin els consells de barri, on es treballi porta a porta, i els veïns i 
veïnes puguin dir la seva, i no a partir d’una butlleta que omplin en una exposició.  

El senyor Puelles li replica que el compromís de participació s’ha complert amb 
escreix, ja que s’ha pogut participar en dues ocasions: la primera, en la sessió 
participativa del mes de febrer i, la segona, ara amb la possibilitat que els participants i 
la ciutadania valorin les propostes i idees presentades pels diferents equips. Afegeix 
que la ciutadania tindrà també l’oportunitat de participar-hi, mitjançant espais 
expositius, que estaran instal·lats a cada un dels districtes, i també n’hi haurà un 
centralitzat al Poblenou. Diu que aquesta exposició recollirà totes les seves demandes, 



 

 48 

tots els seus projectes i, si cal, s’ofereix a ampliar aquest procés participatiu quan 
calgui.  

10. Que el govern del Districte senyalitzi els espais i equipaments de Sant Genís 
dels Agudells, d’acord amb les peticions dels veïns i veïnes del barri 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, llegeix el prec. Exposa els 
arguments següents: que el 26 de juny de 2011 ja l’Associació de Veïns del barri de 
Sant Genís dels Agudells va fer arribar a l’actual govern del Districte la petició de 
senyalització de diversos espais i equipaments del barri; que es tracta d’equipaments 
que són de ciutat, que tenen afluència de persones que no són del barri, com el camp 
de futbol de Penitents, l’Escola Oficial d’Idiomes, el Centre Cívic Casa Groga, o edificis 
emblemàtics i històrics com l’església de Sant Genís dels Agudells o la Masia de Can 
Soler; i que l’Associació de Veïns ha fet aquesta demanda de manera reiterada a 
través dels espais de participació del Districte, però que encara no ha estat satisfeta. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec, ja que, a 
més, és una proposta que es va fer al Consell de Barri i a les comissions de seguiment 
i ja la tenien en compte. 

La senyora Mir es congratula que acceptin el prec, però lamenta que hagin hagut de 
fer un prec perquè, finalment, els diguin que ho faran, quan estan parlant de juny de 
2011 i li sembla que han tingut prou temps per començar a posar cartells.  

El senyor Puelles li replica que no és només una tasca de posar cartells, sinó que 
s’han de senyalitzar els equipaments d’una manera adequada.  

Presentat pel GMDUpB: 

11. Que es garanteixi el servei de bus en la part alta del barri de Montbau i que 
s’aporti la solució més adequada a tal efecte 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, llegeix el prec. Remarca que la 
implantació de la xarxa ortogonal de bus a la ciutat de Barcelona implica una important 
millora de l’eficiència del servei de bus. Fa saber que la línia 10 serà una de les 
primeres que s’integrarà a la nova xarxa de bus, ateses les seves característiques i el 
seu recorregut actual, i anuncia que passarà a ser la línia UB6. Amb tot, s’exclama 
que, segons fonts de TMB, aquesta nova línia de bus modificarà la ubicació del final 
del recorregut en el barri de Montbau, de manera que no arribarà fins a la part alta del 
barri, sinó que es quedarà a la ronda. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec amb el 
benentès que, abans de modificar els recorreguts, està previst que es prenguin 
mesures perquè altres serveis de transport com el bus de barri connectin les zones 
més allunyades de Montbau. Conclou destacant que la nova xarxa de transports serà 
més ràpida i eficient que l’actual, i que suposarà una millora per als usuaris del 
transport públic. 

El senyor Coronas li agraeix l’acceptació del prec. Manifesta que estan absolutament a 
favor d’aquesta nova xarxa, que diu que ja van proposar en el mandat anterior com a 
Grup Municipal d’ERC, però afirma que és molt important que aquesta xarxa sigui com 
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el seu grup la va presentar, és a dir, una xarxa que s’havia de complementar, i que el 
bus de barri és una de les peces clau, de les quals Montbau no disposa ara. 

12. Que la reforma de la plaça Eivissa es dugui a terme en l’actual mandat 
municipal, respectant el resultat del procés participatiu realitzat 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, llegeix el prec. Recorda que el 2010 
es va dur a terme, a petició del Grup Municipal d’ERC, un procés de participació per a 
la reforma de la plaça Eivissa, amb participació d’entitats, dels veïns i veïnes i dels 
grups municipals. Explica que com a resultat d’aquest procés es va organitzar un 
concurs de propostes per a la reforma, entre les quals va resultar escollida la de Tetris 
Verd, de l’arquitecte Anna Planas, a partir de la qual s’ha de redactar l’avantprojecte.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec, ja que el 
govern municipal creu que plaça Eivissa és una de les prioritats a desenvolupar en 
aquest mandat, tant per la seva importància com pel seu estat d’urbanització, que és 
molt millorable. De tota manera, matisa que cal que reconeguin que ara hi ha un 
procés participatiu de definició del PAM, que tot just s’acaba de finalitzar, i que s’hauria 
de ratificar l’opinió que els seus grups comparteixen. 

El senyor Coronas afirma que com a grup municipal i com a govern que defensa 
l’espai públic i que el comerç tingui unes condicions adequades, creu que seria molt 
important que, a part d’acceptar el prec, la proposta figurés en el PAD. 

El senyor Puelles creu que és una de les actuacions més importants i més 
significatives que poden fer a Horta i assenyala que hi estan completament d’acord. 

d) Preguntes 

Presentada pel GMDPSC: 

13. Quin ha estat el criteri pel qual les entitats polítiques han quedat excloses 
d’una activitat respecte a la qual ens agradaria conèixer el seu cost 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, llegeix la pregunta. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i 
Promoció del Districte, afirma que les entitats polítiques no van quedar excloses de 
l’acte de Sant Jordi, tot i que admet que, com molt bé s’indicava en el programa 
explicatiu que es va enviar a les entitats i als partits polítics, la finalitat de l’acte era 
oferir un espai a les associacions i a la cultura popular, i afegeix que també s’explicava 
que no era una mostra d’entitats, sinó que el que es volia era aprofitar la festa de Sant 
Jordi per promoure el teixit associatiu del districte.  

Exposa que els partits polítics són ens privats amb base associativa i que, com a tals, 
van ser informats de l’acte, així com també se’ls va explicar que el tipus de material 
hauria de ser adequat en una jornada de caràcter cultural. Explica que, atès que el 
PSC era l’únic partit polític que anava a participar-hi, el mateix partit, amb posterioritat 
al fet que se’ls enviés la fitxa per fer-ho, va desistir de participar-hi i va demanar que 
no consideressin la seva sol·licitud. 
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Quant al cost, dóna a conèixer que va ser aproximadament d’uns 6.000 euros, i el 
compara, per exemple, amb el cost de la darrera trobada d’entitats del 2010, que va 
ser aproximadament d’uns 14.000 i escaig euros. 

El senyor Martínez manifesta que no entén aquesta comparativa entre el cost de la 
diada de Sant Jordi i el d’una mostra d’entitats, quan el mateix senyor Bou acaba de 
dir que no es tractava d’una mostra d’entitats. Comenta que el Grup del PSC va rebre 
una invitació a participar, que s’hi va inscriure, i que quan es van interessar per veure 
com funcionava el tema i com havien de participar-hi, va ser quan se’ls va dir que 
s’havia decidit que els partits polítics no hi participessin. En aquest sentit, vol saber 
quin va ser el canvi de criteri entre el moment en què se’ls va enviar la invitació a 
participar i el moment en què se’ls va dir que no. Admet que és veritat que els van dir 
que eren l’únic partit que havien demanat aquesta participació, i que quan els ho van 
dir, van dir que tampoc es volien significar i que si la resta de grups no volien 
participar, el Grup del PSC tampoc hi participava. 

e) Seguiment proposicions / Declaracions de grup 

Presentat pel GMDPPC: 

14. ¿Qué seguimiento se ha hecho para la creación de la comisión que ha de 
estudiar y llevar a cabo la rehabilitación del palacio de Alfarrás? 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, formula el seguiment de la 
proposició.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li proposa vincular la comissió 
que el senyor Conde va demanar dins la Comissió d’Urbanisme, ja que és una 
comissió que obligatòriament s’ha de reunir amb caràcter bimensual i, per tant, obliga 
que tots els grups facin un seguiment exhaustiu i també garanteix la presència de tots 
els grups polítics, a més dels tècnics municipals. Conclou proposant que tota la 
documentació que han recopilat l’exposaran a la propera Comissió d’Urbanisme, 
perquè sigui pública, i anuncia que, a partir d’aquell moment, definiran els terminis de 
l’estudi del Palau d’Alfarràs. 

Presentada pel GMDICV-EUiA: 

15. El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

1. Manifestar el profund desacord amb l’increment de tarifes del transport 
públic pel 2012 que s’han aprovat al Consell d’Administració de l’ATM 

2. Desaprovar l’actuació dels i la membre del govern municipal 
representants de l’Ajuntament de Barcelona al Consell d’Administració de 
l’ATM per la seva posició favorable a aquest increment molt per sobre de 
l’IPC, fet que es contradiu amb el que havia manifestat l’alcalde en el Plenari 
del Consell Municipal de 30 de novembre de 2011 

3. Instar Transports Metropolitans de Barcelona a restablir la circulació de 
les línies dels autobusos de barri 112, 114, 117 i 119 que han deixat de donar 
servei els diumenges i festius 
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La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula el seguiment de la 
proposició. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, contesta que la participació de 
l’Estat a l’ATM ha disminuït en 112 milions d’euros, per la qual cosa diu que, per fer 
viable el transport públic sense endeutar encara més la ciutat, s’ha hagut de fer un 
increment de tarifes, tot i que s’ha tingut en compte una major disminució dels títols 
que suposaven un major ús. Pel que fa al restabliment del servei en diumenges i 
festius, informa que el Districte està endegant gestions amb TMB per trobar una 
solució per als veïns i veïnes afectats. 

La senyora Mir vol saber quines són aquestes gestions. 

El senyor Puelles respon que són reunions amb l’Àrea de Mobilitat de l’Ajuntament de 
Barcelona per fer palesa la mancança que pateixen els barris de muntanya. 

La senyora Mir pregunta si, a part de les reunions, hi ha previsió de fer alguna actuació 
per recuperar el servei. 

El senyor Puelles diu que ja li ho comunicaran. 

E) Declaracions institucionals 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, llegeix la declaració institucional 
següent: 

«El català és la llengua pròpia de Catalunya. Una llengua mil·lenària que compta amb 
una comunitat lingüística de més de 13 milions de persones, esdevenint la novena 
llengua més parlada a Europa, i que s’ensenya a 162 universitats de tot el món. 

»Tot i això, es troba encara en una situació de desavantatge pel que fa al seu 
coneixement i al seu ús. La bona aplicació i actualització de la immersió lingüística és 
una eina fonamental per garantir-ne la normalització, a més de garantir la cohesió 
social al nostre país.  

»El 5 de febrer de 2010 es va aprovar el Reglament d’usos de la llengua catalana de 
l’Ajuntament de Barcelona, amb el suport de tots els grups municipals, a excepció del 
Partit Popular. El Partit Popular va presentar un recurs ordinari a la Sala del 
Contenciós-Administratiu, Secció 5a, del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
contra el contingut de diversos articles del Reglament d’usos.  

»El 25 d’octubre de 2010, el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya va suspendre 
cautelarment els articles 3.1, 3.2, 3.4, 5.2, 7 –el primer incís–, 12 i 18 del Reglament, 
mentre no emet sentència. 

»L’Ajuntament de Barcelona va interposar un recurs contra aquesta suspensió cautelar 
al Tribunal Suprem, que ha estat desestimada fa pocs dies i, en conseqüència, es 
manté la suspensió cautelar dels articles anteriorment esmentats. 

»Els articles suspesos cautelarment impliquen un menysteniment de la llengua pròpia 
de Catalunya, i obren la porta al fet que els barcelonins siguem atesos en castellà pel 
personal de l’Ajuntament, al fet que la retolació pública sigui en castellà i al fet que les 
administracions catalanes mantinguin les seves comunicacions en castellà, entre 
d’altres. 
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»Per tant, la declaració institucional fa els dos següents apunts: 

»Primer. Refermem el compromís de l’Ajuntament del Districte d’Horta-Guinardó amb 
el compliment íntegre del Reglament d’usos de la llengua catalana de l’Ajuntament de 
Barcelona.  

»Segon. Ens comprometem a fer arribar aquest compromís a tots els regidors i 
regidores de l’Ajuntament de Barcelona, a l’alcalde de Barcelona i a la Sala del 
Contenciós-Administratiu, Secció 5a, del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya.» 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president aixeca la sessió a les 21.57 h. 

 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria   El president 
           Vist-i-plau 
  


